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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 138 Sammanträdets öppnande

Regionfullmäktiges ordförande hälsar fullmäktiges ledamöter, åhörare, medarbetare 
inom Region Örebro län och företrädare för massmedia välkomna till dagens 
sammanträde. 

Sammanträdet förklaras därefter öppnat. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 139 Upprop

Valkrets Örebro läns Södra (Askersund, Laxå, Hallsberg och Kumla 
kommuner): 
Erik Baecklund (M) 
Thomas Vuolo (M) 
Emilia Molin (C) 
Fredrik Askhem (L) 
Håkan Stålbert (KD) §§ 160-174 
Andreas Svahn (S) 
Katarina Hansson (S) 
Rolf Karlsson (S) 
Frida Ahnér (S) 
Stefan Hven (S) 
Rolf Östman (V) 
Viktoria Svanberg (SD) 
Oscar Lundqvist (SD) §§ 138- 165 
Peter Reinholdsson (SD) §§ 166-174 
Greger Persson (SD) 

Valkrets Örebro läns Västra (Karlskoga och Degerfors kommuner): 
Anna Nordqvist (M) 
Anna Ragén (M) 
Ola Karlsson (M) 
Nina Höijer (S) 
Patrik Renberg (S) 
Yvonne Nilsson (S) 
Annette Dolk (V) 
Patrik Nyström (SD) 

Valkrets Örebro – Lekeberg: 
Sebastian Cehlin (M) 
Anna Stark (M) 
Kristian Berglund (M) 
Cecilia Askerskär Philipsson (M) 
Lennart Carlsson (M) 
Monica Thyresjö (M) 
Inger Högström-Westerling (M) 
Charlotta Englund (C) 
Frank Tholfsson (C) 
Anna Gunnarsson (C) 
Willhelm Sundman (L) 
Mats Einestam (L) §§ 138- 165 
Birgitta Malmberg (L) §§ 166-174 

Sida 6 av 85



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

Behcet Barsom (KD) 
Markus Lundin (KD) 
Magnus Lagergren (KD) 
Joakim Carlsson (S) 
Carina Dahl (S) 
Torgny Larsson (S) 
Bernt Karlsson (S) 
Erik Röjare (S) 
Fredrika Jakobsen (S) 
Lennart M Pettersson (S) 
Margareta Borg (S) 
Viktor Tullgren (S) 
Carina Oskarsson (S) 
Farhan Mohammad (S) 
Tomas Sandberg (S) 
Tommy Ahlberg (S) 
Christina Hermansson Placon (V) 
Stefan Nilsson (V) 
Margareta Carlsson (V) 
Jan Murman (SD) 
Sadeta Hatic (SD) 
Habib Brini (SD) 
Gunilla Fredriksson (SD) 
David Larsson (SD) 
Markus Allard (ÖrP) 
Peter Springare (ÖrP) 

Valkrets Örebro läns Norra (Hällefors, Ljusnarsberg, Lindesbergs och Nora 
kommuner): 
Eric Viduss (M) 
Cecilia Albertsson (M) 
Lars-Göran Zetterlund (C) 
Bo Rudolfsson (KD) 
Jan Zetterqvist (S) §§ 160-174 
Zaki Habib (S) 
Jette Runge Bergström (S) 
Dick Johansson (V) 
Bjarne Bäckström (SD) 
Mikael Pihlgren (SD) 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 140 Protokollsjustering

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   justering av protokollet sker på Regionkansliet, Eklundavägen 2 Örebro, den 
18 december 2024, klockan 14.00 samt att ordföranden, Magnus Lagergren (KD) och 
Gunilla Fredriksson (SD) med Behcet Barsom (KD) och Habib Brini (SD) som 
ersättare ska justera protokollet. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 141 Skrivelser till regionfullmäktige

Sammanfattning 
24RS6530 
Länsstyrelsen i Örebro län har beslutat att utse Jette Runge Bergström (S) till ny 
ersättare i regionfullmäktige efter Caroline Åkesson (S) i valkrets Örebro-Lekeberg. 

24RS7389 
Länsstyrelsen i Örebro län har beslutat att utse Ulf Gunnar Södersten (M) till ny 
ersättare i regionfullmäktige efter Carl-Johan Wase (M) i valkrets Örebro-Lekeberg. 

24RS8805 
Länsstyrelsen i Örebro län har beslutat om att utse Dick Johansson (V) till ny 
ledamot i regionfullmäktige efter Katja Ollila (V) och Camilla Larsson (V) till ny 
ersättare efter Dick Johansson (V) i valkrets Norra. 

24RS9855 
Länsstyrelsen i Örebro län har beslutat att ut Peter Ekström (V) till ny ledamot i 
regionfullmäktige efter Jessica Carlqvist (V) och Anders Alexandersson (V) till ny 
ersättare efter Peter Ekström (V) i valkrets Örebro-Lekeberg. 

24RS11042 
Från Henrik Johansson (L) med begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot i servicenämnden. 

24RS11222 
Från Fredrik Askhem (L) med begäran om entledigande från uppdraget som ledamot 
i demokratiberedningen. 

24RS441-189 
Synpunkter från medborgare. 

24RS12327 
Från Anneli Bramvehl (M) med begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot i beredning för forskning och utbildning. 

24RS12234 
Från Camilla Andersson Larsson (V) med begäran om entledigande från uppdraget 
som ersättare i regionfullmäktige. 

24RS12124 
Från Förvaltningsrätten i Karlstad med beslut om entledigande av nämndeman Elin 
Terenius. 

24RS11655 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

Från Sebastian Cehlin (M) med begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot i Region Örebro Innovation AB. 

24RS11659 
Från Anna Nordqvist (M) med begäran om entledigande från uppdraget som 2:e vice 
ordförande i beredning för somatisk specialistvård och högspecialiserad vård. 

Beslutsunderlag 
• Beslut om ny ersättare för ledamot till regionfullmäktige efter Caroline Åkesson

(S)
• Beslut om ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för Carl-Johan Wase (M)
• Beslut om ny ledamot och ersättare för ledamot i regionfullmäktige efter Katja

Ollila (V)
• Beslut om ny ledamot och ersättare för ledamot i regionfullmäktige efter Jessica

Karlqvist (V)
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ledamot i Servicenämnden

från Henrik Johansson (L)
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag i Demokratiberedningen från

Fredrik Askhem (L)
• Synpunkter till Region Örebro län
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ersättare i

Regionfullmäktige från Camilla Andersson Larsson (V)
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ledamot i beredning för

forskning och utbildning från Anneli Bramvehl (M)
• Beslut om entledigande av nämndeman Elin Terenius (V) från Förvaltningsrätten

i Karlstad

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att  bevilja Henrik Johansson (L), Fredrik Askhem (L), Anneli Bramvehl (M) 
och Camilla Andersson Larsson (V) begärda entledigande, samt 

att  överlämna relevanta skrivelser till valberedningen och Länsstyrelsen i Örebro 
län.   

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 142 Anmälan av interpellationer och frågor

Sammanfattning 
24RS12152 
Anna Stark (M) har ställt en interpellation till regionstyrelsens ordförande, Andreas 
Svahn (S), angående kompetensförsörjning, bilaga § 142:1. 

24RS12366 
Jan Murman (SD) har ställt en interpellation till folktandvårdsnämndens ordförande, 
Kristine Andersson (S), angående frisktandvårdsavtal, bilaga § 142:2. 

24RS12204 
Malin von Wachenfeldt (V) har ställt en fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande, Behcet Barsom (KD), angående klagomålshantering inom obstetrik och 
gynekologi, bilaga § 142:3. 

24RS12461 
Erik Baecklund (M) har ställt en fråga till kollektivtrafiknämndens ordförande 
Nina Höijer (S) om när de eldrivna bussarna som är beställda kommer att vara i drift 
i Örebro län, bilaga § 142:4. 

24RS12479 
Erik Baecklund (M) har ställt en fråga till kollektivtrafiknämndens ordförande Nina 
Höjer (S) om varför ingen ny upphandling har genomförts efter det att Ebusco 
brutit mot leverantörsavtalet, bilaga § 142:5. 

24RS12481 
Willhelm Sundman (L) har ställt en fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Behcet Barsom (KD) om du kommer att följa och genomföra 
regionfullmäktiges beslut 2023 § 12 gällande att i närtid utreda ett utökat 
sprututbytesprogram för norra länsdelen, bilaga § 142:6. 

24RS12482 
Thomas Vuolo (M) har ställt en fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande 
Behcet Barsom (KD) om de långa köerna till barn- och ungdomspsykiatrin, bilaga § 
142:7. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   interpellationerna och frågorna får ställas. 

Paragrafen är justerad 
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Interpellation 

Till Regionstyrelsens ordförande Andreas Svahn angående 

kompetensförsörjning      

2024-12-02 

Kompetensförsörjning är en av de viktigaste och svåraste frågorna som vi 

kontinuerlig måste arbeta med. Utbildning av blivande medarbetare är en av de 

viktiga hörnstenarna i kompetensförsörjningen, men minst lika viktigt är arbetet 

med att kunna behålla befintlig personal, eller till och med att locka tillbaka den 

personal som har valt att avsluta sin tjänst i Region Örebro län.  

HR-siffrorna talar sitt tydliga språk: Många av vårdens arbetare har valt att säga 

upp sig. I delårsrapporten 2024 kan vi bland annat läsa att många 

specialistsjuksköterskor och allmänna sjuksköterskor har valt att avsluta sin 

tjänstgöring.  

Det finns säkerligen många anledningar som leder till att den enskilde 

medarbetaren väljer att säga upp sig. Avslutandesamtal mellan vårdens 

medarbetare och arbetsgivaren Region Örebro län är en av flera viktiga 

pusselbitar som bidrar till att utvärdera, utveckla och säkerställa framtidens 

kompetensförsörjning.  

Med anledning av ovanstående skulle jag vilja ställa följande frågor 

Regionstyrelsens ordförande, Andreas Svahn.  

- Genomförs det avslutande samtal mellan vårdens medarbetare som har

valt att avsluta sin anställning och arbetsgivaren Region Örebro län?

- Om avslutande samtal genomförs, hur hanteras de synpunkter som

medarbetaren har påtalat?

För Moderaterna 

Anna Stark 

Bilaga § 142:1
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2024-11-12 Interpellation -Frisktandvårdsavtal 

Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (1)

Interpellation 
Frisktandvårdsavtal 

Till: Kristine Andersson 

Folktandvården erbjuder sina patienter att ingå ett frisktandvårdsavtal för att få regelbundna undersökningar till 

en förutsägbar kostnad. Patienterna som skriver på avtalet betalar en fast summa varje månad, från 44 

kronor/månad till 941 kr/månad, beroende på patientens ålder och premiegrupp.  

Enligt region Örebro län ingår all tandvård som behövs för att hålla munnen frisk i avtalet, oavsett hur många 

gånger patienten behöver besöka folktandvården. Regelbundna undersökningar, förebyggande vård hos 

tandhygienist, rådgivning, röntgen, lagningar, tandutdragning, rotfyllningar, singelkronor, akut tandvård ingår i 

avtalet. Några andra kostnader tillkommer inte för dessa behandlingar. Patienten ska också få råd om hur 

tänderna ska tas om hand på bästa sätt. 

I avtalet anges inte hur ofta patienten har rätt till en undersökning, utan det står i stället att undersökning och 

utredning ska utföras med intervall baserade på riskbedömningen. I folktandvårdens prioritetsordning kommer 

de patientgrupper som är i behov av regelbundna förebyggande undersökningar och behandlingar men inte är i 

behov av akut tandvård långt ner.  

De akuta behoven är numera stora hos många patienter, dessa patienter går före i kön. Detta medför att de som 

har betalat i förväg via sina frisktandvårdsavtal och står lägre i prioritetsordningen får vänta. De som har tecknat 

ett frisktandvårdsavtal förväntar sig att undersökningar sker regelbundet med rimliga intervall, men många anser 

att de inte får den tandvård de betalar för. 

Med anledning av detta undrar jag: 

▪ Hur ofta får patienter med frisktandvårdsavtal undersökningar och förebyggande vård hos

folktandvården, fördelat på de olika ålders- och premiegrupperna?

▪ Hur ofta får dessa patienter undersökningar och förebyggande vård, jämfört med patienter inom

motsvarande grupper som inte har ett tandvårdavtal med folktandvården?

▪ Får patienter med frisktandvårdsavtal undersökningar och behandlingar med tillräcklig regelbundenhet

och med det intervall som är bäst med tanke på deras munhälsa, ålder och enligt det avtal de betalar

för?

▪ Hur avser Folktandvården att hantera situationen där medborgare betalar för frisktandvårdsavtal men

inte får den vård de har rätt till?

▪ Hur jobbar Folktandvården med att minska köerna över lag?

För Sverigedemokraterna i Region Örebro län: 

Jan Murman (SD)

Bilaga § 142:2
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Enkel fråga, regionfullmäktige – Region Örebro län
2024-12-09

Enkel fråga till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Behcet 
Barsom
Det framkommer i en rapport från beredning för somatisk 
specialistvård och högspecialiserad vård att det inkommit många 
klagomål. Klagomål inom gynekologisk och obstetrisk vård sticker 
ut. Kvinnor mellan 20-49 år är missnöjda med vård, bemötande och 
ignorans. Under perioden 1/3 2022 - 1/3 2024 var det 109 
anmälningar till patientnämnden. Detta skulle rent statistiskt sett 
kunna vara ett klagomål i veckan under 2 års tid. Det går inte att 
utesluta att det finns ett stort mörkertal. 

Därför frågar jag ansvarig politiker:

- Hur hanteras dessa klagomål och hur arbetas det aktivt med
att säkerställa nöjda patienter utifrån de inkomna 
klagomålen?

För Vänsterpartiet Region Örebro län

Malin von Wachenfeldt

Bilaga § 142:3
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Bilaga § 142:4
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Bilaga § 142:5
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Bilaga § 142:6
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Bilaga § 142:7
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 143 Anmälan av motion från Sebastian Cehlin (M), Anna
Nordqvist (M) och Willhelm Sundman (L) om ny 
ambulansstation i Kopparberg 
Diarienummer: 24RS8831 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Sebastian Cehlin (M), Anna Nordqvist (M) 
och Willhelm Sundman (L) den 9 september 2024 om ny ambulansstation i 
Kopparberg.  

Motionen överlämnas till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av motion från 

Sebastian Cehlin (M), Anna Nordqvist (M) och Willhelm Sundman (L) om ny 
ambulansstation i Kopparberg

• Motion från Sebastian Cehlin (M), Wilhelm Sundman (L) och Anna Nordqvist
(M) om ny ambulansstation i Kopparberg, bilaga § 143

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet.  

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 143

Örebro den 6 september 

Motion – Ny ambulansstation i Kopparberg 

Ambulanssjukvården är en av de mest kritiska verksamheterna inom hälso- och sjukvården. 
Ambulanspersonalens förmåga att snabbt och effektivt svara på nödsituationer är ofta skillnaden 
mellan liv och död för de som drabbas. En välfungerande ambulansstation, som är strategiskt 
placerad och erbjuder en säker och trivsam arbetsmiljö för personalen, är därför av yttersta vikt. 

Situationen vid den nuvarande ambulansstationen i Kopparberg har fått omfattande 
uppmärksamhet i media på grund av allvarliga brister i arbetsmiljön. Det har rapporterats om stora 
problem med ventilation och avlopp, otillräckliga utrymmen för avkoppling och återhämtning, 
samt begränsade faciliteter för hygien och matlagning. Personal har tvingats övernatta på annan 
plats eftersom avloppsvatten trängt upp i stationens lokaler, vilket gjort dem obeboeliga och skapat 
en oacceptabel arbetsmiljö. 

Den här situationen är inte hållbar. Det är en oacceptabel risk att ambulanspersonalens hälsa och 
välbefinnande äventyras på detta sätt. Region Örebro län måste prioritera att förbättra arbetsmiljön 
för de anställda och garantera att ambulanssjukvården kan bedrivas effektivt och utan hinder. 
Personalens fokus ska ligga på att rädda liv, inte på att hantera problem med stationens underhåll. 

En ny ambulansstation i Kopparberg är inte bara en nödvändig investering för att säkerställa en 
hög standard på akutsjukvården, utan också för att upprätthålla ett fungerande och effektivt 
akutvårdsystem. Den nuvarande situationen undergräver allvarligt personalens arbetsförhållanden 
och äventyrar invånarnas säkerhet i norra länsdelen. 

Med anledning av detta är det av högsta prioritet att Region Örebro län omgående utreder nya 
lokaler för ambulansstationen i Kopparberg. Vidare bör regionen även undersöka möjligheterna att 
kräva ersättning från hyresvärden för den undermåliga levnadsmiljön och de påfrestningar detta 
medfört för personalen.  

Ambulanssjukvårdens hjältar som varje dag arbetar för att rädda liv måste erbjudas bättre 
förutsättningar.  

Med anledning av ovanstående yrkar vi: 

• att Region Örebro län snarast utreder nya lokaler för ambulansstationen i Kopparberg.
• att Region Örebro län söker ersättning från hyresvärden för den oacceptabla levnadsmiljön.

För Moderaterna och Liberalerna,  

Sebastian Cehlin (M)     Wilhelm Sundman (L).   Anna Nordqvist (M) 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 144 Anmälan av motion från Erik Baecklund (M), Fredrik Askhem
(L) och Greger Persson (SD) om att återinföra tretimmars
biljett under lågtrafik - En smart lösning för miljö och
ekonomi
Diarienummer: 24RS10746 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Erik Baecklund (M), Fredrik Askhem (L) 
och Greger Persson (SD) om att återinföra tretimmars biljett under lågtrafik - en 
smart lösning för miljö och ekonomi. 

Motionen har överlämnats till Regional utveckling, område kollektivtrafik, för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av motion från Erik 

Baecklund (M), Fredrik Askhem (L) och Greger Persson (SD) om att återinföra 
tretimmarsbiljett under lågtrafik

• Motion - Återinför tretimmars biljett under lågtrafik - En smart lösning för miljö 
och ekonomi, bilaga § 144

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till kollektivtrafiknämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Kollektivtrafiknämnden 

Paragrafen är justerad 

Sida 21 av 85



      

Motion om att återinföra tretimmars biljett under 
lågtrafik - En smart lösning för miljö och ekonomi.
I en tid där kollektivtrafiknämnden försöker balansera ekonomin genom 
ökad kostnadseffektivitet och samtidigt utveckla verksamheten mot mer 
hållbarhet, borde vi hitta fler sätt att fylla våra bussar. Region Örebro län 
har tidigare erbjudit en tretimmarsbiljett, som senare togs bort av den S-
ledda minoriteten. 
Vi menar att billigare bussbiljetter under lågtrafik för pensionärer, i form 
av reducerade priser under tider med färre resenärer, skulle öka 
incitamenten för fler att välja kollektivtrafik. Under lågtrafik är många 
bussar ofta tomma eller har få resenärer, vilket innebär att vi redan har en 
resurs som inte utnyttjas optimalt. 
Att återinföra en billigare tretimmarsbiljett under lågtrafik för våra 
pensionärer skulle kunna öka antalet passagerare under dessa tider och på 
sikt generera mer intäkter genom att göra kollektivtrafiken mer attraktiv. 
Fler resenärer kan leda till fler turer och bättre service, något som på lång 
sikt kommer att gynna alla resenärer. 
Sammanfattningsvis är införandet av billigare bussbiljetter vid lågtrafik 
inte bara en ekonomisk åtgärd, utan även ett steg mot en mer hållbar och 
inkluderande transportlösning. Låt oss arbeta för en framtid där 
kollektivtrafiken är förstahandsvalet för alla! 
Med denna motion föreslår vi: 

• Att införa en billigare tretimmarsbiljett för pensionärer i hela Region
Örebro län.

• Att ta fram förslag på hur en sådan biljett bäst kan integreras i
Region Örebro läns biljettstruktur.

Erik Baecklund Fredrik Askhem Greger Persson 
Moderaterna  Liberalerna  Sverige Demokraterna

Bilaga § 144
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 145 Anmälan av motion från Willhelm Sundman (L) om att det inte
finns något lustigt med lustgas 
Diarienummer: 24RS9361 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Willhelm Sundman (L) till Region Örebro 
län den 23 september 2024 om att det inte finns något lustigt med lustgas.  

Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, Anmälan av motion från 

Willhelm Sundman (L) om att det inte finns något lustigt med lustgas
• Motion - Det finns inget lustigt med lustgas, bilaga § 145

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet.  

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 145
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 146 Anmälan av motion från Fredrik Askhem (L) - Låt företag
bidra till en stabil kollektivtrafik 
Diarienummer: 24RS11135 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Fredrik Askhem (L) till Region Örebro län 
den 4 november 2025 om att låta företag bidra till en stabil kollektivtrafik.  

Motionen har överlämnats till Regional utveckling, allmän kollektivtrafik för stöd i 
beredningen.  

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av motion från 

Fredrik Askhem (L) om att låta företag bidra till en stabil kollektivtrafik
• Motion från Fredrik Askhem (L) - Låt företag bidra till en stabil 

kollektivtrafik, bilaga § 146
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till kollektivtrafiknämnden för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet.  

Skickas till 
Kollektivtrafiknämnd 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 146
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 147 Anmälan av motion från Willhelm Sundman (L) om att inleda
samarbete med Örebro universitet kring helkroppsdonationer 
Diarienummer: 24RS11378 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit till Region Örebro län den 11 november 2024 
från Willhelm Sundman (L) om att kirurger måste få erfarenhet.  

Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen Område forskning 
och utbildning för stöd i beredningen.  

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av motion från 

Willhelm Sundman (L) om att inleda samarbete med Örebro universitet kring 
helkroppsdonationer

• Motion - inleda samarbete med Örebro universitet kring helkroppsdonationer 
för att låta läkare under utbildning, kirurger och andra specialistläkare träna 
på olika, nya och avancerade ingrepp, bilaga § 147

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   remittera motionen till regionstyrelsen för beredning, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Regionstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 148 Anmälan av medborgarförslag om att utöka avgångar och
avgångstider för Länstrafikens busslinjer 600 och 620 
Diarienummer: 24RS9372 

Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit till Region Örebro län 2024-09-23 om att utöka 
avgångar och avgångstider för Länstrafikens busslinjer 600 och 620. 
Förslagsställaren föreslår att Länstrafiken bör ompröva sina neddragningar och i 
stället utöka antalet avgångar och avgångstider för busslinje 600 och 620, som går till 
och från Lanna. 

Medborgarförslaget har överlämnats till Regional utveckling, Allmän kollektivtrafik 
för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av medborgarförslag 

om att utöka avgångar och avgångstider för Länstrafikens busslinjer 600 och 620 
istället för att dra ner antalet avgångar

• Medborgarförslag om att utöka avgångar och avgångstider för Länstrafikens 
busslinjer 600 och 620 istället för att dra ner antalet avgångar, bilaga § 148

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till kollektivtrafiknämnden att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Kollektivtrafiknämnd 

Paragrafen är justerad 
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411‘ I  Region Örebro län 

MEDBORGARFÖRSLAG 
Namn Efternamn 

Charlotta Stöltenhielm 

Förslaget (Kortfattat namn) 
- Länstrafiken bör utöka antalet avgångar och avgångstider för busslinje 600 och 620 istället för 
att dra ned antal avgångar. 

Motivering (Lämna en mer utförlig beskrivning av ditt medborgarförslag. Motivera gärna varför du anser att 

förslaget ska genomföras och hur det i så fall kunna ske) 

De yngre barnen i Lanna har nu vuxit upp och blivit tonåringar och unga vuxna, de börjar i skolor 
och arbeten i andra kommuner och har ett utökat behov av rörlighet för att kunna ta del av hela 
länets kultur och aktiviteter. 
De föräldrar som tidigare varit föräldralediga återgår till heltidsarbete och det är inte längre lika 
självklart att kunna arbeta hemifrån. 

Flertalet arbetar inom vård och omsorg, vilket inte är ett arbete med möjlighet att arbeta på 
distans. 
Under senare år har parkeringsmöjligheterna i Örebro kommun kraftigt förändrats, fördyrats och 
försämrats. Örebro lider också av ständiga vägarbeten varpå resa med egen bil ej längre är 
särskilt attraktivt. 

I och med det här bör Länstrafiken ompröva sina neddragningar till och från Lanna och istället 
utöka turerna kring skolor och arbetens startade, inkluderat de som börjar arbeta väldigt tidigt och 
de som arbetar väldigt sent, tex inom värd och omsorg, polis och andra samhällsaktörer. 

Om Länstrafiken vågar satsa istället för att förminska, är jag starkt övertygad om att fler resenärer 
kommer att välja kollektivtrafiken som är ett bra alternativ från i synnerhet Lanna, som är en 
kompakt tätort för uppsamling av resenärer och därefter en kvick motorvägsresa in till Örebro. 

Den här sidan kommer att publiceras på Region Örebro läns webbplats i sin helhet samt i protokoll, 

kallelser och handlingar som behandlar detta medborgarförslag. 

2(2) 

www.regionorebrolan.se 

Bilaga § 148
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 149 Anmälan av medborgarförslag om busshållplatser som bör
återinföras snarast 
Diarienummer: 24RS9379 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag har inkommit till Region Örebro län 2024-09-23 om 
busshållplatser som bör återinföras snarast. 

Förslagsställaren föreslår att busshållplatser som tagits bort i Lanna ska återinföras. 

Medborgarförslaget har överlämnats till Allmän kollektivtrafik för beredning. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, Anmälan av medborgarförslag 

om busshållplatser som bör återinföras snarast
• Medborgarförslag om busshållsplatser som bör återinföras snarast, bilaga § 149

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlämna medborgarförslaget för beslut i kollektivtrafiknämnden, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Kollektivtrafiknämnden 

Paragrafen är justerad 
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444 Region Örebro län 

MEDBORGARFÖRSLAG 
Namn Efternamn 

Charlotta Stöltenhielm 

Förslaget (Kortfattat namn) 

Busshållplatser som bör återinföras snarast 

Motivering (Lämna en mer utförlig beskrivning av ditt medborgarförslag. Motivera gärna varför du anser att 

förslaget ska genomföras och hur det i så fall kunna ske) 

Busshållplats Lanna togs bort och flyttades närmare den väder och säsongsdrivna badplatsen" 
Kalkbadet" Hållplatsen heter numera "Lanna gruvområde". 
Vi vill ha tillbaka hållplatsen Lanna och utökat antal hållplatser i Lanna. Om någon hållplats måste 
avvaras vore lämpligast att endast köra sommarturer till Lanna gruvområde som är nära 
kalkbadet, eller ta bort den helt och hållet. 
Detta då det är orimligt nära avstånd mellan hållplatserna Lanna gruvområde" och "Lanna 
Centrum", men ett ovärdigt långt avstånd mellan "Lanna motorväg" och "Lanna gruvområde". 

Ur trafiksäkerhetssynpunkt är det djupt olyckligt att invånare i alla åldrar är hänvisade till gång 
och cykel, långa sträckor längs den högt trafikerade vägen mellan E18 och Vretalundsvägen för 
att kunna nyttja kollektivtrafiken. 

I Lekeberg finns det även invånare med ett resebehov mot Karlskoga i och med arbete och 
sjukvårdsbesök. 

Möjligheten att kliva på och av bussen mellan Lanna - Karlskoga har tagits bort men bör 
återupplivas, då Lekebergs invånare även, förutom arbete och sjukvård, skulle kunna nyttja 
Karlskogas utbud av fritidsaktiviteter, kultur och nöjen, så som de idag också vill kunna nyttja 
Örebros utbud av fritidsaktiviteter, shopping och nöjen under andra tider än kontorstider. 

-Kollektivtrafiken mellan Örebro och Karlskoga bör därför utökas med återaktivering av den 
befintliga hållplatsen för på- och avstigning vid Lanna motorväg, vardagar men även helgdagar. 

Den här sidan kommer att publiceras på Region Örebro läns webbplats i sin helhet samt i protokoll, 

kallelser och handlingar som behandlar detta medborgarförslag. 

2(2) 

www.regionorebrolan.se 

Bilaga § 149
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 150 Anmälan av medborgarförslag om anslutning till Sms-
livräddare 
Diarienummer: 24RS10241 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag inkommit den 15 oktober 2024 om att Region 
Örebro län ansluter sig till appen Sms-livräddare. 

Medborgarförslaget har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09 Anmälan av medborgarförslag 

anslutning till Sms-livräddare
• Meborgarförslag ang anslutning till appen sms-livräddare, bilaga § 150

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till hälso- och sjukvårdsnämnden att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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kallelser och handlingar som behandlar detta medborgarfiirclag.
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Nomn

Sebastian

Efrernomn

Jansson

Ftirslaget ffortfattat namn)
Anslutning till SMS-livrdddare

MOtivefing ftrimno en mer utfdrlig beskrivning ov dia medborgdrf1rclag. Motivera giimo vorfdr du onser ott
fdrsloget sko genomfiSros och hur det i sd foll kunno ske)

ldag 6verlever circa 11o/o av dem som drabbas av ett bevittnat pldtsligt hjfirtstopp i Sverige. Om
HLR pAbtirjas inom 3-5 min fdrdubblas denna siffra till ci*ra22o/o. Statistiken visar dven, aft om
en hjdrtstartare kan sdttas in inom 3-5 min overlever 7Oo/o av dem som drabbas av hjdrtstopp.

Det 5r ddrfor mycket viktigt att det finns personer som 6r utbildade i HLR samt att det finns
hjdrtstartare pA mAnga platser, sA aft HLR kan pAborjas inom 3-5 min.
Det 6r eft stort problem pd landsbyggden ddr ndrmaste ambulans oftast 6r l&ngt borta.

Fler och fler fAr utbildning i HLR och fler och fler hj#irtstartare finns tillgdngliga i samhdllet. Det
gdller att dessa per€oner kdnner till var hjdrtstartarna finns och kan ta sig till platsen ddr
hjdrtstoppet har intrdffat.

Det dr idag mojligt tack vare den teknik vi bdr med oss i fickan varje dag.

DEirfor foreslAr jag:
Aft Region Orebro gor som mAnga andra regioner i Sverige och ansluter sig till appen
Sms-livrdddare.

www.reg i ono re b ro lan.se

Bilaga § 150
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 151 Anmälan av medborgarförslag om att minska antalet turer i
stället för att lägga ner busslinjer 
Diarienummer: 24RS10896 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag har inkommit till Region Örebro län den 30 oktober 
om att minska antalet bussturer i stället för att lägga ner busslinjer.  

Medborgarförslaget handlar om att man vill undvika en fullständig nedläggning av 
busslinje 824 genom att minska antalet turer per dag, begränsa busstrafiken till att 
endast köra under skolterminerna, behålla busslinje 824 för att fortsatt möjliggöra 
kollektivtrafik på sträckan samt att anpassa storleken på fordon efter de behov som 
finns.  

Medborgarförslaget har överlämnats till förvaltningen Regional utveckling för stöd i 
beredningen.  

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av medborgarförslag

om att minska antalet turer istället för att lägga ner busslinjer

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till kollektivtrafiknämnden att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet.  

Skickas till 
Regionfullmäktige 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 152 Anmälan av medborgarförslag om att 1177 behöver
korrekturläsas och anpassas till patientnyttan 
Diarienummer: 24RS10954 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag har inkommit till Region Örebro län den 31 oktober 
om att 1177 behöver korrekturläsas och anpassas till patientnyttan, utifrån 
patienternas ingång till 1177.  
Medborgarförslaget tar upp problem med otydligheter i utformning och information, 
vilket gör att vårdpersonal inte får de uppgifter de behöver och patienter saknar 
information eller har svårt att hitta den. 

Medborgarförslaget har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen.  

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av medborgarförslag 

om att 1177 behöver korrekturläsas och anpassas till patientnyttan
• Medborgarförslag 1177, bilaga § 152

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till hälso- och sjukvårdsnämnden att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet.  

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 153 Anmälan av medborgarförslag om att digitalisera
medborgarförslag 
Diarienummer: 24RS10958 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag har inkommit till Region Örebro län den 30 oktober 
2024 om att digitalisera medborgarförslag. 

Medborgarförslaget har överlämnats till Regionkansliet för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av medborgarförslag 

om att digitalisera medborgarförslag, använd e-legitimation
• Medborgarförslag om att digitalisera medborgarförslag, bilaga § 153

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till regionstyrelsen att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Regionstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 154 Anmälan om medborgarförslag om självincheckning
Diarienummer: 24RS10959 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag har inkommit till Region Örebro län den 30 oktober 
2024 om att självincheckningen strider mot patientens integritetsskydd. 

Medborgarförslaget har överlämnats för beredning till Hälso- och 
sjukvårdsförvaltningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av medborgarförslag 

om självincheckning
• Medborgarförslag om självincheckning, bilaga § 154

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till hälso- och sjukvårdsnämnden att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 155 Anmälan av medborgarförslag om e-legitimationens fördelar
Diarienummer: 24RS10967 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag har inkommit till Region Örebro län den 30 oktober 
2024 om e-legitimationens fördelar. 

Medborgarförslaget har överlämnats för till Regionservice för stöd i beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av medborgarförslag 

om e-legitimationens fördelar
• Medborgarförslag om e-legitimationens fördelar, bilaga § 155

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till servicenämnden att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Servicenämnden 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 156 Anmälan av medborgarförslag om att skyltar,
videoinformation och automater måste kontrolleras av 
kommunikationsansvariga 
Diarienummer: 24RS10968 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag har inkommit till Region Örebro län den 30 oktober 
2024 om att skyltar, videoinformation och automater måste kontrolleras av 
kommunikationsansvariga.  

Medborgarförslaget har överlämnats för beredning till Hälso- och 
sjukvårdsförvaltningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan om medborgarförslag 

om att skyltar, videoinformation och automater måste kontrolleras
• Medborgarförslag om skyltar, videoinformation m m, bilaga § 156

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till hälso- och sjukvårdsnämnden att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 157 Anmälan av medborgarförslag om 1177 Direkt och chattandet
Diarienummer: 24RS10969 

Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag har inkommit till Region Örebro län den 30 oktober 
2024 om 1177 Direkt och chattandet.  

Medborgarförslaget har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, anmälan av medborgarförslag 

om 1177 Direkt och chattandet
• Medborgarförslag om 1177 Direkt och chattandet, bilaga § 157

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   överlåta till hälso- och sjukvårdsnämnden att besluta i ärendet, samt 

att   ta anmälan till protokollet. 

Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 158 Tilläggsavtal till aktieägaravtal Region Örebro Innovation AB
Diarienummer: 24RS10357 

Sammanfattning 
Region Örebro Innovation AB ägs av Region Örebro läns förvaltnings AB, Örebro 
Rådhus AB och Örebro Universitet Holding AB. Bolagets verksamhet ska enligt 
gällande aktieägaravtal och ägardirektiv finansieras huvudsakligen genom ett årligt 
driftsbidrag från Region Örebro län, Örebro kommun och Örebro Universitet. 
Universitetet önskar att finansieringsmodellen ändras så att Region Örebro län, 
Örebro kommun och Örebro Universitet Holding AB i stället köper tjänster från 
Region Örebro Innovation AB enligt separata uppdragsavtal med Bolaget, eftersom 
universitetet är förhindrat att utge bidrag till delägda bolag. Det bedöms inte finnas 
några hinder mot detta men ett antal ändringar behöver göras i styrdokumenten för 
att genomföra förändringen och ett förslag till tilläggsavtal nr. 2 till befintligt 
aktieägaravtal har tagits fram. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionstyrelsen 2024-12-09, Tilläggsavtal till aktieägaravtal

Region Örebro Innovation AB
• Tilläggsavtal nr 2 till aktieägaravtal Region Örebro Innovation AB förslag 2024-

10-01
• Aktieägaravtal - Region Örebro Innovation AB 2023 med bilagor

Bolagsordning, Ägardirektiv mm
• Tilläggsavtal nr 1 till aktieägaravtal Region Örebro Innovation AB beslutad RF

2023-10-10
• Bolagsordning Region Örebro Innovation AB förslag 2024-10-01

ändringsmarkerad
• Ägardirektiv för Region Örebro Innovation AB förslag 2024-10-01

ändringsmarkerad
• Bolagsordning Inkubera i Örebro AB förslag 2024-10-01 ändringsmarkerad
• Ägardirektiv för Inkubera i Örebro AB förslag 2024-10-01 ändringsmarkerad

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på regionstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar i enlighet med regionstyrelsens förslag. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

Reservationer 
Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) reserverar sig mot 
regionfullmäktiges beslut till förmån för avslagsyrkandet. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   Region Örebro läns förvaltnings AB får i uppdrag att ingå tilläggsavtal till 
aktieägaravtal avseende ägandet i Region Örebro Innovation AB enligt förslag, 

att   föreslagen bolagsordning och ägardirektiv för Region Örebro Innovation AB 
godkänns.  

att   uppdra åt Region Örebro läns stämmoombud att på bolagsstämma i Region 
Örebro Innovation AB rösta för att anta den föreslagna bolagsordningen och 
ägardirektivet samt för sådana eventuella justeringar i bolagsordningen som kan 
krävas enligt lag för att denna ska kunna registreras hos Bolagsverket samt 

att   föreslagen bolagsordning och ägardirektiv för Inkubera i Örebro AB godkänns. 

Skickas till 
Region Örebro Innovation AB 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 159 Flytt av regionfullmäktiges sammanträde
Diarienummer: 24RS8170 

Sammanfattning 
Regionfullmäktiges sammanträde den 9 april 2025 flyttas till den 8 april 2025. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, flytt av regionfullmäktiges

sammanträde

Yrkanden 
Markus Allard (ÖrP) yrkar avslag på regionstyrelsens förslag. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar i enlighet med regionstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Markus Allard (ÖrP) och Peter Springare (ÖrP) reserverar sig mot 
regionfullmäktiges beslut till förmån för avslagsyrkandet. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   regionfullmäktiges sammanträde den 9 april 2025 flyttas till den 8 april 2025. 

Skickas till 
Regionfullmäktiges ledamöter och ersättare 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 160 Aktuell regioninformation

Patrik Sundström vd för Inera AB, informerar om bolagets verksamhet. 

Paragrafen är justerad 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 161 Översyn av Krav- och kvalitetsboken för Hälsoval Örebro län
Diarienummer: 24RS2584 

Sammanfattning 
På uppdrag av regionstyrelsen har en översyn gjorts av Krav- och kvalitets-boken för 
Hälsoval Örebro län som är Region Örebro läns vårdval inom primärvård. Översynen 
föreslår att den ekonomiska ersättningsmodellen ändras, att barnhälsovård och 
mödrahälsovård blir tilläggsuppdrag samt att kravet minskas på hur många timmar 
som mindre vårdcentraler behöver vara öppna.  

Förändringarna förutsätter att regionfullmäktige ändrar de huvudsakliga villkoren för 
Hälsoval Örebro län. Översynen lämnar därför ett förslag på nytt beslut om 
huvudsakliga villkor, som skulle göra ovanstående förslag möjliga att införa. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, översyn av Krav- och

kvalitetsboken för Hälsoval Örebro län
• Revidering av Krav- och kvalitetsboken inför 2025
• Bilaga 1. Beslut av regionstyrelsen december 2023
• Bilaga 2. Huvudsakliga villkor beslutade 2009
• Bilaga 3. SKR:s sammanställning
• Bilaga 4. Huvudsakliga villkor för Hälsoval Örebro län
• Bilaga 5. Jämförelse mellan det befintliga beslutet om huvudsakliga villkor och

förslaget inför 2025
• Yrkande från vänsterpartiet i regionstyrelsen, översyn av krav- och

kvalitetsboken, Hälsoval år 2025
• Yrkande i regionstyrelsen från Moderaterna, Liberalerna och

Sverigedemokraterna, översyn av krav- och kvalitetsbok Hälsoval år 2025

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Sebastian Cehlin (M), Willhelm Sundman (L), Patrik Nyström (SD) och Markus 
Allard (ÖrP) yrkar på att ärendet ska återremitteras enligt bilaga § 161:1. 

Rolf Östman (V) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag med ändringsyrkande enligt 
bilaga § 161:2. 

Johan Stolpen (V) yttrar sig. 

Sida 52 av 85



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

Propositionsordning 
Efter att ha fått den ordningen godkänd ställer ordföranden frågan om ärendet ska 
avgöras idag och finner att regionfullmäktige beslutar att ärendet ska återremitteras 
till regionstyrelsen med motivering som framgår av Sebastian Cehlin (M), Willhelm 
Sundman (L) och Patrik Nyströms (SD) yrkande om återremiss, bilaga § 161:1, och i 
enlighet med kommunallagens regler om minoritetsåterremiss.  

Votering 
Votering begärs och verkställs på följande sätt. Ordföranden meddelar att den som 
vill att ärendet ska avgöras idag röstar ja och den som vill att ärendet ska 
återremitteras röstar nej. 

Omröstningsresultat 
Omröstningen genomförs med öppen omröstning med resultatet att ärendet ska 
avgöras idag får 33 röster, återremissyrkandet får 30 röster och 6 avstår att 
rösta, bilaga § 161:3. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   ärendet återremitteras med stöd av kommunallagens regler om 
minoritetsåterremiss, till regionstyrelsen för komplettering enligt bilaga § 161:1. 

Paragrafen är justerad 
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Ett starkare fokus på primärvården 

Vi välkomnar den pågående översynen av krav- och kvalitetsboken och ser flera stora behov 

av förändringar som bör genomföras. Det är avgörande att revideringen bidrar till att stärka 

primärvårdens roll som navet i hälso- och sjukvården, särskilt i en tid då vården står inför 

stora utmaningar med tillgänglighet, kompetensförsörjning och jämlik vård. Moderaterna och 

Liberalerna inkom förra året med synpunkter under arbetet med översynen av krav- och 

kvalitetsboken. Dessa synpunkter skulle tas i beaktande. Tyvärr saknas flera av våra 

synpunkter i det nuvarande förslaget  

Med anledning av det yrkar vi återremiss och anser att ytterligare revideringar behöver 

genomföras utifrån de förslag som Liberalerna, Moderaterna och Sverigedemokraterna 

presenterar nedan.  

Utveckling av vårdvalssystemet 
I den föreslagna revideringen av krav- och kvalitetsboken inför 2025 framgår tydligt 

ambitionen att stärka vården i hela Region Örebro län, särskilt i glesbygd. För att säkerställa 

denna målsättning, samtidigt som vi främjar en hållbar och effektiv vårdstruktur, föreslår vi en 

återremiss där ett delat vårdvalssystem inkluderas. Förslaget innebär att regionen inför två 

separata vårdvalssystem: ett för primärvårdscentraler i tätorter och ett för 

distriktsläkarmottagningar i glesbygd och mindre orter. 

• Delat vårdvalssystem: Ett för tätorternas vårdcentraler och ett annat för glesbygdens

mindre enheter. Detta skulle innebära enklare krav och ett ersättningssystem baserat

på faktisk vårdproduktion för glesbygdsenheter, vilket möjliggör etablering av

exempelvis små läkarpraktiker eller enheter med specialiserat uppdrag.

Vi ser behovet av att förändra det nuvarande regelverket, som idag begränsar vårdgivares 

möjlighet att etablera sig i länet och samtidigt utgör ett hinder för regionens vårdcentraler att 

fullt ut uppnå de krav och mål som ställs. 

Förslaget om ersättning premierar friska patienter 
Det föreslagna systemet att slopa besöksersättningen och låta vårdcentralerna behålla 

patientavgiften riskerar att missgynna vården av multisjuka, kroniker och äldre patienter. 

Eftersom dessa grupper ofta är avgiftsbefriade eller omfattas av högkostnadsskyddet, skulle 

många av deras besök inte generera intäkter för vårdcentralerna. 

År 2023 var cirka 167 982 besök i primärvården avgiftsbefriade, vilket motsvarar ett 

intäktsbortfall på upp till 43 miljoner kronor om patientavgiften ersätter besöksersättningen. 

Detta kan skapa incitament för vårdcentraler att prioritera patienter som betalar avgift, vilket 

strider mot målet om kontinuitet och vård för de mest vårdbehövande. Förslaget bör revideras 

så att högkostnadsskyddet inte påverkar vårdcentralernas intäkter. 

Bilaga § 161:1
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Ekonomiska modeller och avgifter 
Primärvårdens intäkter bör anpassas till samhällets kostnadsutveckling genom att 

patientavgifter årligen justeras. För att minska administrativ börda föreslås att målrelaterad 

ersättning avskaffas, samtidigt som högre avgifter för uteblivna besök införs för att motverka 

resursförluster. Ersättningssystemet bör stödja vårdens långsiktiga mål och säkerställa rättvis 

tillgång för alla patienter. 

Förbättrade arbetsvillkor och minskad administration 
För att attrahera och behålla kompetens inom primärvården är det nödvändigt att minska 

vårdpersonalens administrativa börda och ge dem bättre verktyg för att arbeta effektivt. 

Arbetsmiljön måste förbättras, inte minst genom: 

• Färre administrativa krav och effektivare IT-system.

• Ökad klinisk tid för vårdpersonalen.

• Större mandat för chefer att anpassa verksamheten efter lokala behov.

Ett tydligt exempel är 1177-direkt, där implementeringen lett till stora problem för 

vårdcentralerna genom att deras ordinarie personal belastats istället för att externa resurser 

använts. Krav bör införas på att den centrala enheten bemannas externt för att minska 

undanträngningseffekterna. 

Öppettider och bemanning behöver en djupare analys 
Förslaget att minska öppettiderna från 45 till 40 timmar per vecka för vårdcentraler med färre 

än 6 500 listade patienter behöver en djupare ekonomisk analys. Även om intentionen att 

underlätta kompetensförsörjningen och minska kostnader är god, saknas en analys för att 

säkerställa att förändringen uppnår sitt syfte. 

Trots minskade öppettider kvarstår kravet på specialistläkare, vilket innebär fasta 

grundkostnader. Med nuvarande ersättningsnivåer är det osäkert om vårdcentraler kan möta 

primärvårdsuppdragets krav. Regionen bör utreda och skapa en modell som visar hur 

vårdcentraler ska bemannas och finansieras för att klara sitt uppdrag inom hälsovalets 

ekonomiska ramar. 

Digitala verktyg och uppföljning 
Frågan om digitala verktyg, uppföljning av läkemedel och implementering av arbetssätt 

utifrån evidens saknas fortfarande i förslaget till beslut. Digitalisering är ett centralt verktyg 

för att effektivisera vården och öka patienternas egenmakt. Digitala lösningar måste dock 

införas med hänsyn till arbetsmiljön och involvera vårdpersonal i utvecklingen. Det är högst 

oklart hur dessa frågor har behandlats i översynen och varför ingen större argumentation finns 

kring dessa viktiga delar ett nytt system vårdvalssystem för primärvården i Region Örebro 

län. Dessa frågor behöver lyftas in och behandlas med en mycket större vikt än vad nuvarande 

förslag ger utrymme för.  
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Hållbar arbetsmiljö genom listningstak 
För att skapa en hållbar arbetsmiljö och säkerställa en god arbetsbelastning för vårdpersonal, 

bör frågan om listningstak ses över. Genom att införa listningstak kan distriktsläkare få större 

möjlighet att upprätthålla fasta läkarkontakter med ett hanterbart antal patienter. Detta skulle 

ge vårdpersonalen bättre förutsättningar att ge en högre kvalitet på vården och samtidigt skapa 

en mer hållbar och effektiv arbetsmiljö. 

En jämlik redovisning samt ekonomiska ersättningar avseende privata 

vårdgivare  
Regionstyrelsen bör få löpande underlag från de privata vårdcentralerna med ekonomiska 

uppföljningar samt antal listade patienter. Som nuvarande regelverk är utformat är detta ej ett 

krav, utan det kan ske vid uppmaning. Det behövs även en översyn för att säkerställa att 

eventuella underskott vid regiondrivna och privata vårdcentraler är likvärdiga ur ett 

konkurrensperspektiv. Som det fungerar i nuläget kompenseras enbart regionens vårdcentraler 

för eventuella underskott. 

En modell och rutiner bör tas fram för att möjliggöra att privata aktörer som uppfyller de krav 

som ställs på dem även får möjligheten att få delar av sina ekonomiska underskott 

finansierade från regionen. Underlag i form av årsredovisning och eventuella vinstutdelningar 

skall redovisas från de privata aktörerna om de söker ersättning för eventuella underskott. 

Tidigare års överskott ska kvitta ett eventuellt underskott. De privata aktörerna ska inte kunna 

få extra ersättning för ett förlustår om de haft vinster föregående år. 

Syftet är att hitta en modell som är mer konkurrensneutral. 

Erik Baecklund (M)   Anna Ragén (M)  

Cecilia Askerskär Philipsson (M)  Wilhelm Sundman (L) 

Elin Jensen (SD)  Patrik Nyström (SD) 

Sida 56 av 85



Datum: 2024-11-28 Yrkande 
Regionstyrelsen 

16. Översyn av Krav- och kvalitetsboken för Hälsoval Örebro
län

Vänsterpartiet ser mycket positivt på rapportens förslag att en större 
andel av ersättningen till vårdcentralerna ska utgår från antalet 
listade patienter (kapiteringsersättningen).  

Vänsterpartiet ställer sig tveksamma till förslaget om minskning av 
öppethållandet för mindre vårdcentraler ur ett 
tillgänglighetsperspektiv och för riskerna för ökad belastning på 
jourmottagningar. Men vi ser också fördelarna med bättre 
möjligheter till bemanning, ökad kvalitet i mottagandet av patienter 
och minskat behov av hyrläkare som stärker kontiniteten och frigör 
resurser för vårdcentralerna som kommer länsinvånarna till del. 

Rapporten visar att andelen privat primärvård i Region Örebro län är 
låg. Att andelen offentligt utförd primärvård därmed är hög behöver 
ur många aspekter inte vara en nackdel för länsinvånarna, tvärtom. 
Likaså behöver ett stort antal vårdcentraler inte vara en fördel; det 
kan snarare orsaka ekonomisk osäkerhet för många vårdcentralen, 
oförutsägbarhet i primärvårdssystemet och bemannings- och 
planeringsmässiga problem. 

Riktningen i rapporten för förändringarna som ska göras är att vi ska 
verka för fler vårdcentraler och underlätta uppstartandet av nya. Det 
finns inga planer på att starta fler egna regionala, utan det handlar i så 
fall om ytterligare fler privata. Fler privata leder i praktiken och 
förlängningen till färre regionala, då det blir svårare att behålla lika 
många listade och få ekonomin att gå ihop i dem i egen regi, 
samtidigt som att behålla dem i egen regi leder till färre listade och 
svagare ekonomi i de privata - en lose-lose-situatiion.  

Ett tydligt steg i den riktningen i rapportens förslag är att ta bort BVC 
och MVC från basuppdraget och göra det till valfria tilläggsuppdrag. 
Även om vi kan se fördelar med det upplägget för att underlätta för 
små vårdcentraler - både i egen regi och privata - så pekar det 
samtidigt mot att det kommer bli längre till barnavård och mödravård 
för de länsinvånare som bor i mindre tätorter och på landsbygd, och 
mot en snar framtid med större andel privata vårdcentraler där flera 
inte kommer tillhandahålla dessa tilläggsuppdrag med konsekvenser 
av ökat tryck, längre köer och sämre tillgänglighet till barnavård och 
mödravård på den vårdcentral i området som faktiskt tillhandahåller 
det (vilket det är regionstyrelsens ansvar att göra). Detta samtidigt 
som vi vet hur viktiga de tusen första levnadsdagarna är för att skapa 
friskfaktorer och minska riskfaktorer för ohälsa resten av livet. 

Bilaga § 161:2
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Datum: 2024-11-28 Yrkande 
Regionstyrelsen 

Vänsterpartiet yrkar därför att 

- godkänna rapporten med förändringen att förslaget om att
BVC och MVC görs om till valfria tilläggsuppdrag stryks.

- föreslå regionfullmäktige att godkänna förslag till nya
huvudsakliga villkor för Hälsoval Örebro län med förändringen
att förslaget om att göra BVC och MVC till valfria
tilläggsuppdrag stryks.

Faller Vänsterpartiets yrkande i regionstyrelsen är detta tillika en 
reservation till förmån för Vänsterpartiets förslag till beslut. 

För Vänsterpartiet 

Johan Stolpen (V) 
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Bilaga § 161:3 

Voteringsrapport   

Översyn av Krav- och kvalitetsboken, Hälsoval år 2025 

Rösta Ja för att avgöra ärende idag röstar ja, återremiss röster Nej 
Ja 33 
Nej 30 
Avstår 6 
Frånvarande 2 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 162 Omstrukturering av Almi Företagspartner
Diarienummer: 24RS8239 

Sammanfattning 
Almi ska, som ett komplement till den privata marknaden, medverka till att utveckla 
och finansiera små- och medelstora företag. Syftet med Almis verksamhet är att 
stärka näringslivets utveckling och verka för en hållbar tillväxt i hela Sverige. Almi 
har två affärsområden där affärsområdet Företagspartner omfattar lån och 
affärsutveckling och affärsområdet Almi Invest omfattar riskkapital. Det här beslutet 
omfattar endast affärsområdet Företagspartner och således avgränsat till de 
dotterbolag som ägs av regionerna tillsammans med Almi AB. 

Med ett tufft makroekonomiskt klimat, ökade regulatoriska krav och stigande 
ekonomisk brottslighet står alla aktörer inom finansmarknaden inför stora 
utmaningar. Almi har utöver detta utmaningar inom områden såsom regelefterlevnad, 
samordning, effektivitet och en svår ekonomisk situation givet negativt 
rörelseresultat. För att säkerställa att Almi även fortsättningsvis kan bibehålla sin 
viktiga roll i att stödja små- och medelstora företag i hela landet behöver dessa 
utmaningar omhändertas.  

Koncernen Almi har cirka 570 anställda fördelat på en organisatorisk struktur med 
27 dotterbolag varav 16 dotterbolag avser affärsområdet Företagspartner. 
Koncernens hela struktur med så många aktiebolag kostar årligen cirka 100 miljoner 
kronor. År 2023 redovisade koncernen ett rörelseresultat på minus på cirka 340 
miljoner kronor. Stor del av resultatet är hänförligt det aktuella omvärldsläget som 
påverkar kreditförluster och värdeförändringar i portföljbolag negativt. Resultatet är 
även hänförligt arbetet med att möta de ökade kraven på regelefterlevnad som kräver 
investeringar i teknik, personal och processer, vilket ger ytterligare kostnadsökning 
samtidigt som anslagen förblivit oförändrade.  

Utmaningarna att ha god regelefterlevnad är betydande, särskilt med införandet av 
nya regelverk från EU (Europeiska Unionen) som IFRS (Internationel Financial 
Reporting Standards) och CSRD (Corporate sustainability reporting directive) och 
från Finansinspektionen då Almi är ett finansiellt institut. Almi förväntar sig fortsatt 
ökade regulatoriska krav och behöver därmed kontinuerligt arbeta med att möta 
regelkraven och leverera god regelefterlevnad för att undvika påföljder som kan 
skada bolagets ekonomi och anseende.  
Dagens struktur ger en oproportionerligt stor ledningsstruktur vilken försvårar 
enhetlighet och samordning inom organisationen, vilket i sin tur leder till 
ineffektivitet och bristande styrning. För att möta dessa utmaningar föreslås en 
omstrukturering av affärsområdet Företagspartner där den regionala förankringen 
och närvaron består men med färre aktiebolag.  

Almi har tidigare gjort sammanslagningar av dotterbolag därav har affärsområdet 
Företagspartner 16 dotterbolag och inte 21 likt antal regioner i Sverige. Det har 
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resulterat i effektivare resursanvändning och ökad samordning parallellt med att 
kundupplevelsen förbättrats, tillgängligheten för företag i olika regioner har ökat och 
affärskraften inom Almi har stärkts. 

Syftet med den nya strukturen är att få en mer ändamålsenlig koncernstruktur som 
kan stärka den regionala affärsverksamheten och generera mer nytta till små- och 
medelstora företag över tid. Ny struktur kommer ge möjligheter att i högre grad 
tillgängliggöra Almis kompetens i större geografier och på så sätt skapa goda 
förutsättningar för både Almi som bolag och våra kunders långsiktiga framgång.  

Mot bakgrund av ovanstående föreslås affärsområdet Företagspartner gå från 16 
dotterbolag till 8 dotterbolag, vilket skulle spegla EU:s NUTS 2 områden. 
Omstruktureringen beräknas över tid frigöra kostnader på cirka 24 miljoner kronor 
samt ge bättre förutsättningar att möta ökade regulatoriska krav. Den nya 
ägarfördelningen mellan regionerna sker proportionerligt i relation till hur mycket 
driftanslag respektive region går in med. Varje regional ägare ska beredas plats i 
styrelserna, där regionen utser sin representant.  

Förändringen innebär en effektivare styrning av bolagets interna processer samt en 
förändrad ägar- och styrelsesammansättning. De nya sammangående bolagen 
kommer regleras av Ägaranvisning, Bolagsordning samt Samverkansavtal, se bifogat 
underlag. Här framhålls vikten av att Almi fortsatt har stark regional närvaro där 
Almi kan anpassa verksamheten efter respektive läns olikheter, behov och 
förutsättningar. Almi kan ha en aktiv roll som part i projekt i samarbete med 
regionerna och ska även kunna följas upp på regionala nyckeltal inom respektive län. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, Omstrukturering av Almi

Företagspartner
• Ägaranvisning
• Bolagsordning
• Samverkansavtal
• Stockholm och Östra Mellansverige 240820
• FAQ - Almi ny struktur
• Bilaga - arvoden
• Tidplan och beslutstillfällen
• Yrkande från Sverigedemokraterna i regionstyrelsen, omstrukturering av Almi

Företagspartner

Yrkanden 
Patrik Nyström (SD) med instämmande av Anna Ragén (M), Andreas Svahn (S), 
Willhelm Sundman (L) och Markus Allard (ÖrP) yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag med följande tilläggsyrkande: att regionen som delägare i dotterbolaget Almi 
Företagspartner Mälardalen AB ska verka för ta del av eventuella vinster som kan 
uppkomma i Almi Företagspartner Mälardalen AB, att ge ägarombudet i uppdrag att 
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verka för genomförande av den ändringen genom att det ska anmälas in till nästa 
ägarmöte, samt att återrapportering sker till regionstyrelsen under 2025. 

Upplysning 
Sammanträdet ajourneras för interna överläggningar mellan klockan 10:49 och 
klockan 10:55. 

Propositionsordning 
Efter att ha fått den ordningen godkänd ställer ordföranden proposition på 
regionstyrelsens förslag med Patrik Nyströms (SD) tilläggsyrkande och finner att 
regionfullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag med Patrik Nyströms (SD) 
tilläggsyrkande. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   tillstyrka en omstrukturering av Almi Företagspartner Mälardalen AB som för 
Region Örebro läns del framgår av dokument daterat den 20 augusti med titeln 
“Stockholm och Östra Mellansverige 240820”, 

att   eget kapital i Almi Företagspartner Mälardalen AB, baserat på värdet per den 
sista december 2024, vid behov ska regleras så att vart och ett av bolagen (Almi 
Företagspartner Stockholm Sörmland AB, som kan komma att namnändras till Almi 
Företagspartner Sörmland AB, Almi Företagspartner Uppsala AB och Almi 
Företagspartner Östergötland AB) innan fusionen inleds har samma andel av 
bolagens sammanlagda eget kapital som av sammanlagda driftsanslag. De bolag som 
har högre andel eget kapital än andel driftsanslag gör en utdelning till aktieägarna 
och sänker därmed eget kapital. Beräkning av behovet av utdelning görs av Almi AB 
under första kvartalet 2025. Beslut om att föreslå årsstämman utdelning fattas av 
bolagens styrelser under mars 2025 och fastställs av årsstämman i april 2025, 

att   godkänna bolagsordning, ägaranvisning och samverkansavtal enligt bilaga, 

att   arvode till styrelsens ledamöter och lekmannarevisorer ska vara enligt bilaga, 

att   ge ägarombudet i Almi Företagspartner Mälardalen AB i uppdrag att på 
bolagsstämma besluta om genomförande av den process som framgår i det dokument 
som anges i den första att-satsen, 

att   ge ägarombudet i uppdrag att på bolagsstämma i Almi Ny SE 12 AB besluta om 
genomförandet av bolagsordning, ägaranvisning, samverkansavtal och arvodesregler 
samt i övrigt verka för att parternas avsikt med det gemensamma bolaget genomförs, 

att   ge ägarombudet i uppdrag att verka för att regionen som delägare i dotterbolaget 
Almi Företagspartner Mälardalen AB ska ta del av eventuella vinster som kan 
uppkomma i Almi Företagspartner Mälardalen AB, 
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att   ge ägarombudet i uppdrag att verka för genomförande av ändringen ovan genom 
att det ska anmälas in till nästa ägarmöte samt att återrapportering sker till 
regionstyrelsen under 2025, 

att   ge regionstyrelsens ordförande i uppdrag att teckna samverkansavtalet för 
Region Örebro läns räkning,  

att   ge regionstyrelsen i uppdrag att fatta alla de ytterliga beslut som erfordras för att 
kunna genomföra åtgärder som har beslutats i enlighet med vad som framgår ovan, 
samt 

att   ovanstående beslut gäller under förutsättning av att ägarna i Almi 
Företagspartner Stockholm Sörmland AB som kan komma att namnändras till Almi 
Företagspartner Sörmland AB, Almi Företagspartner Uppsala AB, Almi 
Företagspartner Östergötland AB och Almi AB fattar motsvarande beslut. 

Skickas till 
Almi Företagspartner 

Paragrafen är justerad 
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§ 163 Revidering av Sjukresor – Regler och
tillämpningsanvisningar 
Diarienummer: 24RS3354 

Sammanfattning 
Förvaltningen förtydligar avsnittet 2.4.4 Sjukresa med serviceresefordon i syftet att 
förtydliga resor med serviceresefordon.  
Samtidigt föreslås att införa en avgift för uteblivna avbokningar om 220 kronor, 
samma som vid utebliven avbokning vid färdtjänstresa. Förvaltningen anser att 
avgiften ska tillämpas för de som inte avbeställer sjukresor 60 minuter innan 
planerad avfärd. Endast sjukresor som är bokade av själva kunden eller av kundens 
ombud på kundens begäran ska ligga till grund för avgift.  

Syftet med själva lydelsen om avbokning och avgiften är att öka produktiviteten och 
kundnyttan genom att resor som inte ska bli av avbokas i stället för att fordonet åker 
till en upphämtning som inte blir av. Avbokningen frigör plats i serviceresefordonen 
och fordonet kan användas för en annan bokad resa. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, revidering av regelverk för

sjukresor, tillägg i regelverket
• Regelverk för sjukresor fr o m 2023-02-01 Region Örebro

Yrkanden 
Nina Höjer (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag med följande 
ändringsyrkande: att revideringarna träder i kraft 2025-02-10 samt att avgiften införs 
från och med 2025-02-10. 

Stefan Nilsson (V) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag med Nina Höijers (S) 
ändringsyrkande. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   revidera avsnitten ”2.4.4 Sjukresa med serviceresefordon” i ”Sjukresor – Regler 
och tillämpningsanvisningar” enligt förslag, 

att   dessa revideringar träder i kraft 2025-02-10, samt 
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att   införa en avgift om 220 kronor enligt regelverket om avbeställning vid ej 
avbeställd sjukresa från och med 2025-02-10. 

Paragrafen är justerad 
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§ 164 Besvarande av motion från Sebastian Cehlin (M) och Anna
Nordqvist (M) om att öka tillgängligheten och korta köerna 
genom en vårdgarantienhet 
Diarienummer: 23RS11570 

Sammanfattning 
I en motion föreslås flera åtgärder för att med hjälp av en vårdgarantienhet förbättra 
patienternas tillgänglighet till vård. I förslaget till svar framgår bland annat att 
tillgängligheten har förbättrats för patienterna i Region Örebro län, och att 
Socialstyrelsen och E-hälsomyndigheten har fått i uppdrag från regeringen att ta fram 
en nationell plan för nationell vårdförmedling. Förslaget till svar är därför att 
motionen ska anses vara besvarad. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, besvarande av motion från om

att öka tillgängligheten och korta köerna genom en vårdgarantienhet
• Svar på motionen "Öka tillgängligheten och korta köerna genom en

vårdgarantienhet"
• Motion -  Öka tillgängligheten och korta köerna genom en vårdgarantienhet

Yrkanden 
Behcet Barsom (KD) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 

Sebastian Cehlin (M), Willhelm Sundman (L), Patrik Nyström (SD), Markus Allard 
(ÖrP) och Anna Stark (M) yrkar bifall till att-satserna 2, 3, 4 och 5 i motionen. 

Habib Brini (SD) yrkar bifall till motionen. 

Johan Stolpen (V) yttrar sig. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar i enligt med regionstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Patrik Nyström (SD), Sebastian Cehlin (M), Erik Baecklund (M), Markus Allard 
(ÖrP), Cecilia Askerskär Philipsson (M), Peter Springare (ÖrP), Fredrik Askhem (L), 
Kristian Berglund (M), Anna Nordqvist (M), Willhelm Sundman (L), Lennart 
Carlsson (M), Mats Einestam (L), Anna Stark (M), Inger Högström-Westerling (M), 
Eric Viduss (M), Cecilia Albertsson (M), Viktoria Svanberg (SD), Habib Brini (SD), 
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David Larsson (SD) och Monica Thyresjö (M) reserverar sig mot regionfullmäktiges 
beslut till förmån för motionen. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen ska anses vara besvarad. 

Paragrafen är justerad 
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§ 165 Utdelning av kulturpris och kulturstipendier år 2024

Region Örebro län har beslutat att utse Helena Hedlund till mottagare av kulturpriset 
för år 2024 samt Mattias Risberg, Kajsa Källérus och Adam Bejstam till 
kulturstipendiater för år 2024. 

Ordföranden i kulturnämnden Frank Tholfsson (C), föredrar motiveringarna för 
besluten, varefter han och kulturchefen Katarina Strömgren Sandh, framför Region 
Örebro läns gratulationer till pristagaren och stipendiaterna samt överlämnar pris, 
stipendier och blommor. 

Paragrafen är justerad 
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§ 166 Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera
om avgiftsfri tvångsvård i Region Örebro län 
Diarienummer: 23RS12982 

Sammanfattning 
Till regionfullmäktige har kommit en motion om att Region Örebro län ska ta bort 
dygnsavgiften för de personer som får psykiatrisk tvångsvård eller rätts-psykiatrisk 
vård. I förslaget till svar framgår att Hälso- och sjukvårdslagen ger regionerna 
möjlighet att ta ut en avgift för den vård som ges till patienterna. Om 
slutenvårdsavgiften för tvångsvård och rättspsykiatrisk vård skulle upphöra, så skulle 
de ekonomiska resurserna för verksamheterna minska. Förlaget är därför att 
motionen ska avslås. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, besvarande av motion från

Jessica Carlqvist (V) med flera om avgiftsfri tvångsvård i Region Örebro län
• Svar på motion om avgiftsfri tvångsvård i Region Örebro län
• Motion - Avgiftsfri tvångsvård i Region Örebro län

Yrkanden 
Andreas Svahn (S), Rolf Östman (V), Markus Allard (ÖrP), Willhelm Sundman (L), 
Patrik Nyström (SD) och Willhelm Sundman (L) yrkar på att ärendet återremitteras 
för ytterligare beredning. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer återremissyrkandet under proposition och finner att 
regionfullmäktige beslutar att ärendet återremitteras till regionstyrelsen för 
ytterligare beredning. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   ärendet återremitteras till regionstyrelsen för ytterligare beredning. 
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Skickas till 
Regionstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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§ 167 Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera
om att öka brukarinflytandet inom vården med hjälp av Peer 
supportrar 
Diarienummer: 24RS1040 

Sammanfattning 
I en motion föreslås att regionfullmäktige beslutar att utreda vilka ytterligare 
verksamheter där Peer supporter bör införa, och att Peer supporter införs i enlighet 
med utredningens resultat. Peer supportrar är personer med egna erfarenheter av 
psykisk ohälsa eller sjukdom. 

I förslaget till svar framgår att Peer supportrar inte är vårdutbildade och därför inte 
kan ersätta utbildad hälso- och sjukvårdspersonal i behandlingen av patienter. Med 
tanke på det nuvarande ekonomiska läget är det därför i dagsläget inte aktuellt att 
utöka Peer support inom psykiatrin. Hälso- och sjukvårdsnämnden föreslår därför att 
motionen ska avslås. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionstyrelsen 2024-12-09, besvarande av motion från

Jessica Carlqvist (V) med flera om ökat brukarinflytandet inom vården med
hjälp av Peer supportrar

• Svar på motionen "Öka brukarinflytandet inom vården med hjälp av Peer
supportrar"

• Motion - Öka brukarinflytandet inom vården med hjälp av Peer supportrar

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) och Rolf Östman (V) yrkar på att ärendet återremitteras för 
ytterligare belysning av såväl ekonomi som verksamhetsaspekter. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner att 
regionfullmäktige beslutar att ärendet återremitteras till regionstyrelsen för 
ytterligare beredning. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   ärendet återremitteras till regionstyrelsen för ytterligare belysning av såväl 
ekonomi som verksamhetsaspekter. 
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Skickas till 
Regionstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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§ 168 Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera
om kostnadsfritt TBE-vaccin för barn och ungdomar upp till 
19 år 
Diarienummer: 24RS2065 

Sammanfattning 
I en motion föreslås att vaccination mot TBE ska erbjudas avgiftsfritt till alla barn 
och ungdomar upp till 19 års ålder i Örebro län. I förslaget till svar framgår att 
regionfullmäktige i sin verksamhetsplan för 2025 beslutat att vaccinationen ska vara 
avgiftsfri. Förslaget till svar är därför att motionen ska anses vara besvarad.  

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionstyrelsen 2024-12-09, besvarande av motion om

kostnadsfritt TBE-vaccin för barn och ungdomar upp till 19 år
• Yrkande (V) Motion om kostnadsfritt TBE-vaccin för barn- och ungdomar
• Svar på motion om kostnadsfritt TBE-vaccin för barn och ungdomar upp till 19

år
• Motion från Jessica Carlqvist (V) kostnadfritt TBE-vaccin för barn och

ungdomar upp till 19 år
• Yrkande från Vänsterpartiet i regionstyrelsen, besvarande av motion från Jessica

Carlqvist (V) med flera om gratis TBE-vaccin till barn och unga

Yrkanden 
Stefan Nilsson (V) med instämmande av Patrik Nyström (SD), Anna Nordqvist (M), 
Andreas Svahn (S), Behcet Barsom (KD), Markus Allard (ÖrP), Fredrik Askhem (L), 
Charlotta Englund (C) och Rolf Östman (V) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag 
med följande ändringsyrkande: att gratis TBE-vaccin erbjuds barn- och ungdomar 
från 3 års ålder upp till 19 års ålder i enlighet med vad som anförts i motionen och 
motionssvaret. 

Propositionsordning 
Efter att ha fått den ordningen godkänd ställer ordföranden proposition på 
regionstyrelsens förslag med Stefan Nilssons (V) ändringsyrkande och finner att 
regionfullmäktige bifallit regionstyrelsens förslag med ändringsyrkandet. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen ska anses vara besvarad innebärande att gratis TBE-vaccin ska ges till 
personer som är 3-19 år gamla. 

Sida 73 av 85



Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

Paragrafen är justerad 
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§ 169 Besvarande av motion från Willhelm Sundman (L) om att
narkotikaklassade preparat inte får hamna i de kriminellas 
händer 
Diarienummer: 24RS2487 

Sammanfattning 
I en motion föreslås att Region Örebro län granskar rutinerna för utskrivning och 
uppföljning av narkotikaklassade preparat för att säkerställa att mediciner inte säljs 
vidare eller hamnar hos andra än patienten, samt att Region Örebro län 
implementerar ett fördjupat kunskapsstöd och samarbete med vårdgivare i länet för 
att styra mot en minskad förskrivning av narkotikaklassade läkemedel. 

I förslaget till svar framgår att det finns rutiner och riktlinjer kring all förskrivning av 
läkemedel, och rutiner för hur förskrivningen följs upp. Det sker även flera insatser 
för att minska överflödig förskrivning. Eftersom arbetet med att minimera skadlig 
användning av narkotikaklassade läkemedel är ett kontinuerligt pågående arbete 
föreslås att motionen ska anses vara besvarad.  

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2024-12-09, besvarande av motion från

Willhelm Sundman (L) om narkotikaklassade preparat får inte hamna i de
kriminellas händer

• Svar på motionen "Narkotikaklassade preparat får inte hamna i de kriminellas
händer"

• Motion - Narkotikaklassade preparat får inte hamna i de kriminellas händer

Yrkanden 
Behcet Barsom (KD) och Erik Baecklund (M) yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag. 

Willhelm Sundman (L), Gunilla Fredriksson (SD) och yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar i enlighet med regionstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Patrik Nyström (SD), Markus Allard (ÖrP), Peter Springare (ÖrP), Viktoria 
Svanberg (SD), Fredrik Askhem (L), Willhelm Sundman (L), Birgitta Malmberg (L), 
Bjarne Bäckström (SD), Jan Murman (SD), David Larsson (SD), Mikael Philgren 
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(SD), Gunilla Fredriksson (SD) och Habib Brini (SD) reserverar sig mot 
regionfullmäktiges beslut till förmån för motionen. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   motionen ska anses vara besvarad. 

Paragrafen är justerad 
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§ 170 Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) med flera
om rätt till hemsjukvård för ME-patienter 
Diarienummer: 24RS3321 

Sammanfattning 
Jessica Carlqvist med flera (V) har i en motion till Region Örebro län den 26 mars 
2024 lyft frågan om rätt till hemsjukvård för patienter med Myalgisk Encefalomyelit 
och Chronic Fatigue Syndrome (ME/CFS). Motionärerna påtalar att forskning och 
läkarerfarenheter har konstaterat att ME är en av världens mest funktionsnedsättande 
sjukdomar. För patienter med svår ME är det oerhört svårt att besöka vården, det 
innebär dagar av förberedelser och vila för att det över huvud taget ska vara möjligt. 
Denna kraftansträngning bidrar sedan till en kraftig försämring som kan pågå under 
lång tid och i vissa fall bidrar till permanentad försämring. Vänsterpartiet har, i 
dialog med flera ur denna patientgrupp samt med föräldrar och anhöriga till dessa 
barn, ungdomar och vuxna fått ett antal förslag på insatser som skulle ha en livsviktig 
betydelse för deras vardag och minska lidande. 

Regionfullmäktige föreslås i motionen besluta 
- att det ska ges möjlighet för ME-patienter till läkarbesök i hemmet vid förnyelse av
sjukintyg, uppföljning av behandlingar och skriva vårdplaner.
- att ME-patienter ska erbjudas hembesök av sjuksköterska/undersköterska (ex vid
provtagning, omläggning av sår och för att dela medicin i dosett.
- att ME-patienter ska erbjudas hembesök av arbetsterapeut vid utprovning och
justering av medicinska hjälpmedel såsom exempelvis rullstol eller dylikt, hjälp och
expertis om hur patienten kan bevara rörlighet/vara aktiv i den mån som är möjligt,
utföra behandlingar mot smärta såsom massage exempelvis, utvärdera patientens
fysiska skick för att planera den övergripande vården).
- att ME-patienter ska erbjudas hembesök av kurator för att bland annat lära patienten
pacing, en metod som handlar om att hitta rätt aktivitetsnivå för att patienten inte ska
överanstränga sig och bli sämre.
- att ME-patienter ska ges möjlighet till digitala tandvårdsbesök och mobil tandvård
när så är möjligt utifrån ändamålet med besöket.

Hälso- och sjukvårdsnämnden framför med anledning av motionen följande: 

Motionen besvaras efter kontakt med läkare och andra professioner med särskild 
kompetens inom området och utifrån tillgänglig forskning och erfarenheter av 
berörda patienter. ME eller CFS, det vill säga kroniskt trötthetssyndrom, är 
funktionsnedsättande och kan drabba både barn och vuxna. Det symptomkluster som 
kännetecknas av kronisk trötthet är en mycket heterogen grupp av patienter. 

Sjukvården ska erbjuda samtliga svårt drabbade patienter en individualiserad och 
kvalificerad medicinsk bedömning, vilken därefter ska utmynna i att patienten får 
lämplig fysisk och mental aktivering för att kunna bevara och återfå funktionsnivå. 
Risk finns annars för utveckling av sekundär sjuklighet och även kronisk sjukdom. 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

Rådet för medicinskt kunskapsstöd (RMKS) arbetar med rekommendationer, 
kompetensutveckling och kunskapsfördjupning baserat på i synnerhet rapporter, 
översyner och kartläggningar från Socialstyrelsen och Statens beredning för 
medicinsk och social utvärdering (SBU). Multidisciplinära konferenser för 
Komplexa Medicinska Symtom (MDK KMS) består av en grupp överläkare med 
lämpliga specialiteter och stor gemensam erfarenhet. Till gruppen adjungeras vid 
behov andra specialistläkare och även andra professioner. MDK KMS har inrättats i 
syfte att skapa en ingång för stöd i specialistvården. Arbetsformen innebär i sig en 
kunskapsökning inom området. Avsikten är att framöver vidga detta till 
utbildningsinsatser som riktas till sjukvårdsprofessionerna, allmänheten och enskilda 
patienter. 

När det gäller motionärernas förslag till beslut gäller följande: 
• Vård ges enligt hälso- och sjukvårdslagen och efter behov, det vill säga inte efter
diagnos.
• Besök i hemmet ligger inom kommunalt ansvar där kommunens arbetsterapeuter
idag gör hembesök för utprovning och för att se behovet på plats.
• När det gäller provtagning och undersökningar görs det ofta bäst på en vård-
inrättning. Detta gäller ackrediterad provtagning, EKG (elektrokardiogram) etcetera.
• Sjukvårdens resurser behöver användas relaterat till största möjliga vinster för flest
patienter. Härvidlag behöver prioriteringar göras evidensbaserat, transparent och
jämlikt. Hembesök är tidsmässigt minst dubbla besöks- och läkartiden och även
kurators tid är en begränsad resurs. Det handlar sålunda om betydande
omprioriteringar där principen som nämndes ovan är att vård enligt hälso- och
sjukvårdslagen ges efter behov och inte efter diagnos.

Region Örebro län arbetar enligt ovan kontinuerligt för att säkra och utveckla 
vårdkedjan vid komplexa Medicinska Symtom som kroniskt trötthetssyndrom och 
post-covid inom såväl primär- som specialistvård. 

Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionstyrelsen 2024-12-09, besvarande av motion från

Jessica Carlqvist med flera om rätt till hemsjukvård för ME-patienter
• Yrkande (V) Motion om rätt till hemsjukvård för ME-patienter
• Svar på motion från Jessica Carlqvist med flera om rätt till hemsjukvård för ME-

patienter
• Motion - Rätt till hemsjukvård för ME-patienter
• Yrkande från Vänsterpartiet i regionstyrelsen, besvarande av motion från Jessica

Carlqvist (V) med flera om rätt till hemsjukvård för ME-patienter

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) och Rolf Östman (V) yrkar på att ärendet återremitteras för 
ytterligare beredning avseende en fördjupad bedömning av helheten. 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på Andreas Svahns (S) yrkande om återremiss och 
finner att regionfullmäktige beslutar att återremittera ärendet till regionstyrelsen för 
ytterligare beredning. 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   återremittera ärendet till regionstyrelsen för ytterligare beredning avseende 
en fördjupad bedömning av helheten. 

Skickas till 
Regionstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 171 Besvarande av interpellation från Rolf Östman (V) om
Olämplig privat vårdgivare 
Diarienummer: 24RS9771 

Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Rolf Östman (V) om olämplig 
privat vårdgivare, bilaga § 171. 

Härefter yttrar sig Rolf Östman (V). 

Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 171 
1 (2) 

Sammanträdesdatum Beteckning 
2024-12-09 Dnr: 24RS9771 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se

Svar på interpellation från Rolf Östman (V) med rubriken 
”Olämplig privat vårdgivare” 

Rolf Östman (V) har skrivit en interpellation i vilken han ställer frågor till mig 
om regionstyrelsens beslut den 26 september 2024 om att godkänna ansökan 
från Medikus Sverige AB (organisationsnummer 559430-0526) om att från 
och med våren 2025 bedriva vårdverksamhet i Storå, Lindesbergs kommun, 
inom Lag om valfrihetssystem, LOV, enligt Hälsoval Örebro län Krav- och 
kvalitetsbok. Den 8 november 2024 meddelade Medikus Sverige AB att de 
drog tillbaka sin ansökan om ackreditering för vårdcentralsverksamhet i Storå. 

Jag ber att få tacka för interpellationen. Till viss del är frågeställningen numer 
inaktuell, i och med att berörd aktör dragit tillbaka ansökan och en ny aktör 
givits ackreditering för Storå vårdcentral. Jag vill dock ta tillfället i akt och 
berätta om bakgrunden i sak.  

För primärvården i Sverige finns sedan år 2010 ett obligatoriskt vårdvals-
system. I Region Örebro län kallas vårdvalssystemet Hälsoval Örebro län. 
Vårdvalsmodellen innebär att invånaren väljer vårdcentral. Hälsovalet ger 
leverantörer av primärvård som uppfyller regionens krav på vårdcentraler rätt 
att etablera sig fritt inom länet enligt Lagen om valfrihetssystem (2008:962). 
Rätt till etablering sker efter en utvärderingsprocess för godkännande.  

Den som vill driva vårdcentral kan genom att läsa den av regionstyrelsen 
fastställda så kallade Krav- och kvalitetsboken, ta reda på vad som gäller för 
att få driva vårdcentral. Om kraven är uppfyllda, ska leverantören ges rätt att 
driva vårdcentral.  

När Region Örebro län får in en ansökan om att få driva vårdcentral bereds 
frågan inför beslut genom att avstämningar görs gentemot vad som anges i 
Krav- och kvalitetsboken. Region Örebro län tar även referenser.  

Vad gäller vårdcentralsverksamhet mer generellt så vill jag även tillägga att 
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www.regionorebrolan.se 

jag varmt välkomnar ansökningar även från leverantörer som driver sin 
verksamhet i icke vinstdrivande form. När en sådan inkommer kommer den att 
behandlas på samma sätt som andra ansökningar. Men det är inte Region 
Örebro län som styr över vilka företag eller organisationer som ansöker om att 
få tillstånd att driva vårdcentraler i vårt län. Alla som vill ges alltså chansen att 
ansöka.  

Region Örebro län följer alltid noga hur leverantörer fullföljer beslut om att 
driva vårdcentraler i Örebro län, oavsett driftsform.  

Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen 

Andreas Svahn (S)  
Ordförande i regionstyrelsen 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 172 Allmän frågestund för ledamöterna

Nina Höijer (S) besvarar en fråga från Erik Baecklund (M) om när de eldrivna 
bussarna som är beställda kommer att vara i drift. 

Nina Höijer (S) besvarar en fråga från Erik Baecklund (M) om varför inte en ny 
upphandling genomförts efter det att Ebusco bröt mot leverantörsavtalet. 

Bechet Barsom (KD) besvarar en fråga från Willhelm Sundman (L) om du tänker 
följa och genomföra regionfullmäktiges beslut 2023 § 12 avseende att utreda ett 
utökat sprututbytesprogram för norra länsdelen i närtid. 

Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 173 Valärenden

Beslutsunderlag 
• Valberedningen 2024-12-09

24RS11042 
1 ledamot till servicenämnden efter Henrik Johansson (L) för tiden 
2024-12-09 – 2026-12-31 
Carl Vernersson (L) 

24RS11222 
1 ledamot till demokratiberedningen efter Fredrik Askhem (L) för tiden 
2024-12-09 – 2026-12-31
Henrik Johansson (L)

24RS11655 
1 ledamot till Örebro Innovation AB, styrelsen, efter Sebastian Cehlin (M) för tiden 
2024-12-09 – 2027-05-31 
Anna Ragén (M) 

24RS11659 
2:e vice ordförande till beredning för somatisk specialistvård och högspecialiserad 
vård efter Anna Nordqvist (M) för tiden 2024-12-09 – 2026-12-31 
Conny Ärlerud (M) 

24RS8239 
1 ägarombud i bolaget Almi Ny SE 12 AB för tiden från extra bolagsstämma 
2025 – 2027-05-30 
Charlotta Englund (C) 

24RS8239 
Nominera 1 ledamot till styrelsen i Almi ny SE 12 AB för tiden från extra 
bolagsstämma 2025 – 2027-05-30 
Irén Lejegren (S) 

Beslut 
Regionstyrelsen beslutar i enlighet med valberedningens förslag. 

Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2024-12-09 

§ 174 Avslutning

Ordföranden önskar alla ledamöter en god jul och ett gott nytt år och avslutar 
sammanträdet klockan 14.40. 

Paragrafen är justerad 
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